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Po przyjęciu porządku obrad przed-
stawione zostało pismo prezesa Na-
czelnej Izby Lekarskiej Macieja Ha-

mankiewicza informujące o powołaniu
członka naszej rady, prof. Andrzeja Grzy-
bowskiego, na stanowisko kierownika
Ośrodka Historycznego przy NRL. Andrzej
Grzybowski został na tę funkcję jedno-
myślnie rekomendowany przez Prezy-
dium Naczelnej Rady Lekarskiej. Zapew-
ne wpływ na ten wybór miała jego
aktywność na forum Komisji Historycz-
nej ORL WIL. Gratulujemy i życzymy dal-
szych sukcesów w pielęgnowaniu pamię-
ci o lekarzach i pięknej tradycji lekarskiej. 

ORL rekomendowała Naczelnej Radzie
Lekarskiej Andrzeja Baszkowskiego na
członka Rady Ośrodka Historycznego.
Radę Ośrodka NRL powoła na swoim po-
siedzeniu 16 października. Liczymy, że wy-
bitna wiedza Andrzeja w zakresie historii
medycyny oraz historii organizacji ochro-
ny zdrowia i ubezpieczeń zdrowotnych, jak
również jego doświadczenie redakcyjne,
pozwolą mu uzyskać akceptację NRL.

W dalszej kolejności ORL poparła 
pismo lekarzy Kliniki Endokrynologii 
Uniwersytetu Medycznego kierowane do 
Jolanty Orłowskiej-Heitzman, dyrekto-
ra Departamentu Nauki i Szkolnictwa
Wyższego Ministerstwa Zdrowia (w po-
przedniej kadencji Rzecznik Odpowie-
dzialności Zawodowej NIL), dotyczące za-
mieszania z rezydenturami.

Wybrano przedstawicieli WIL do komi-
sji konkursowych na stanowisko ordyna-
tora:

Wielkopolskie Centrum Onkologii –
Anestezjologia i Intensywna Terapia
� przewodniczący: Wojciech Buxakowski,
� przedstawiciel ORL: Jacek Nadolski,
� przedstawiciel ORL: Stanisław Rzymski.

Samodzielny Publiczny Zespół Opieki
Zdrowotnej w Kościanie, Oddział Ratun-
kowy:
� przewodnicząca ORL: Lidia Dymalska-

-Kubasik,
� przedstawiciel ORL: Barbara Tamowicz,
� przedstawiciel ORL: Bronisław Bara-

nowski.
Przyznano prawo wykonywania zawodu

po odbytym stażu podyplomowym leka-
rzowi obywatelowi Albanii i Grecji oraz
obywatelowi Białorusi. Obaj kończyli stu-
dia w języku polskim.

Podjęto uchwałę o upoważnieniu pre-
zesa i skarbnika do podpisania umowy 
z ministerstwem na przekazanie dotacji za
zadania zlecone przez państwo. Wiadomo
już, że pieniądze będą w tym roku nieco
większe – mniej więcej o 100 tys. zł. Za-
wsze coś. Widać wybory za pasem. Przy
okazji muszę wspomnieć, że wszystkie
procesy wytoczone Skarbowi Państwa 
o zwrot realnych kosztów ponoszonych
przez WIL za zadania zlecone przez pań-
stwo niestety przegraliśmy i musimy po-
nieść koszty procesowe.

ORL rekomendowała na stanowisko
konsultanta wojewódzkiego w urologii 
dr. n. med. Andrzeja Antczaka.

Artur de Rosier złożył sprawozdanie 
z bieżącej działalności Rzecznika Odpo-
wiedzialności Zawodowej.

Sprawozdanie spotkało się z uznaniem
ORL. Myślę, że ukaże się ono odrębnie.
Przy okazji podkreślono rolę mediatora
WIL, niezastąpionego Macieja Stanisława
Dzieciuchowicza, który potrafił doprowa-
dzić do polubownego załatwienia niektó-
rych spraw.

ORL podjęła uchwałę na mój wcześ-
niejszy wniosek o zakupie automatycz-
nych defibrylatorów dla Poznania i siedzib
wszystkich delegatur. Myślę, że w czasach,
kiedy te urządzenia znajdują się na sta-
cjach benzynowych, dworcach, w marke-
tach, konieczność ich posiadania przez
WIL nie wymaga uzasadnienia. Zakupimy
sześć urządzeń, a wszyscy pracownicy
będą przeszkoleni. Mam nadzieję jednak,
że nigdy nie będą musiały być użyte.

Na koniec ORL podjęła uchwałę upo-
ważniającą Komisję Socjalną do przyzna-
nia zapomogi koledze, któremu spłonął
cały dobytek.

W wolnych głosach i wnioskach Ma-
rek Walkiewicz przedstawił relację ze
swojego pobytu w Wilnie. Sytuacja Pola-
ków jest kiepska. Jak znam Marka, to opi-
sze to w odrębnym artykule. Na razie po-
stulował, aby w odpowiedzi na szykany
Litwinów wobec Polaków nasze F-16
przestały chronić ich niebo. Trudno nie
przyznać mu racji.

Przy okazji pragnę poinformować, że
pierwszy raz w dziejach WIL na naszym
terenie, w Czerniejewie, od 16 do 18 paź-
dziernika odbywać się będzie spotkanie
Krajowej Komisji Wyborczej. Życzymy
owocnych obrad. 7 listopada z okazji świę-
ta niepodległości spotykamy się na trady-
cyjnym już koncercie. W tym roku będzie
to Ernest Bryl. Warto posłuchać, zapra-
szam. Przepraszam, to prezes zaprasza.
Wszelkie informacje w sekretariacie WIL.
10 listopada po raz pierwszy w historii
WIL odbędzie się uroczyste wręczenie
praw wykonywania zawodu. Mamy na-
dzieję, że impreza „wyjdzie” i będziemy
ją kontynuować w następnych latach.

Na tym obrady zakończono. Przypomi-
nam, że szczegółowe protokoły z ORL 
I Prezydium ORL są dostępne w sekreta-
riacie WIL.


